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Rada Miasta Poręba 
RM.0002.5.2024 

Protokół nr V/2024 

V Sesja w dniu 28 października 2024r. 
Obrady rozpoczęto 28 października 2024r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 
11:43 tego samego dnia. 
Miejsce: Obrady V sesji IX kadencji Rady Miasta Poręba odbyły się w budynku 
Miejskiego Ośrodka Kultury w Porębie, w Sali Konferencyjnej. 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 

Protokolantka: Anna Winczakiewicz 
Numery podjętych uchwał: V/47/24 – V/54/24 
Załączniki do protokołu: 

1. Imienne wykazy głosowania radnych; 
2. Sprawozdanie Burmistrza w działalności w okresie międzysesyjnym; 
3. Uchwały od nr V/47/24 – V/54/24. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 
2. Robert Bijak 
3. Wioletta Drabek 
4. Lucyna Dziechciarz 
5. Krzysztof Hamerlik 
6. Kamil Janikowski 
7. Elżbieta Kołodziej 
8. Mariusz Kołton 
9. Jolanta Łakomska 
10. Jarosław Machura 
11. Paweł Mazur 
12. Mariola Pałasz 
13. Aleksandra Sadowska 
14. Tomasz Stefan 
15. Marek Wystrychowski 

Lista obecności gości: 

1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 

2. Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran.  

3. Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha.  

4. Poseł na Sejm Barbara Dolniak. 

5. Radny Powiatu Będzińskiego Krzysztof Pasek. 

6. Radca Prawny Michał Szachnitowski.  

7. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Porębie Karol Hadrych. 
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8. Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Porębie 

Tomasz Turek. 

9. Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 w Porębie Agnieszka Andrzejewska. 

10.  Kierownik Miejskiego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Ewa Weber. 

11.  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba. 

12.  Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik. 

13.  Kierownik Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Joanna 

Pelińska. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła obrady V sesji Rady 

Miasta Poręba IX kadencji w dniu 28 października 2024 r. o godz. 900, powitała 

Panią Poseł Barbarę Dolniak, Kierownika Biura Poselskiego Pana Krzysztofa Paska, 

uczestniczących w sesji radnych, Burmistrza Miasta Poręba, Sekretarz Miasta Poręba, 

Skarbnika Miasta Poręba, kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników i 

pracowników urzędu miasta oraz mieszkańców.  

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na 

moment otwarcia sesji w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra, który podziękował Pani Poseł 

Barbarze Dolniak za bardzo dobrą współpracę i wsparcie działań Gminy Poręba. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:01:52). 
 

Głos zabrała Poseł na Sejm Barbara Dolniak. Pogratulowała Dyrektorowi Miejskiego 

Ośrodka, Burmistrzowi Miasta Poręba i wszystkim zaangażowanym w remont Sali 

koncertowej. Podkreśliła, że jest otwarta na współpracę z Porębą. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:11:44). 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż wraz z zawiadomieniem o zwołaniu V Sesji 

Rady Miasta na dzień 28 października 2024 roku radni otrzymali następujący 

porządek obrad sesji: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie protokołu z IV sesji Rady Miasta Poręba. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) powierzenia Burmistrzowi Miasta Poręba uprawnień w zakresie wprowadzenia 
opłat za korzystanie z miejskich toalet publicznych w Porębie oraz ustalania 
wysokości opłat i sposobu ich poboru 
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b) wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie służebnością gruntową, polegającą na 
prawie przechodu i przejazdu przez nieruchomość, stanowiącą własność Gminy 
Poręba, oznaczoną jako działka nr 5223/11 z obrębu ewidencyjnego Poręba 
c) uchylenia uchwały Nr V/39/19 Rady Miasta Poręba z dnia 25 lutego 2019r. w 
sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych 
Miasta Poręba 
d) zasad przyznawania i wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych 
radnych Rady Miasta Poręba  
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje Radnych i zapytania Mieszkańców. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 
porządku obrad. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Robert Bijak, zgłosił 

wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 1 projektu uchwały:  

 

1. Projekt uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Poręba. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że projekt uchwały oraz stanowisko komisji 
zostały radnym przesłane w dniu 25.10.2024r. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta 
Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 
 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba, zgłosił wniosek formalny o dodanie do porządku 
obrad 3 projektów uchwał:  

 
1. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy; 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok; 
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3. zmiany uchwały nr XX/222/20 Rady Miasta Poręba z dnia 28 września 2020 

roku w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 

opłaty oraz stawki opłaty podwyższonej, zmienionej uchwałą nr XXXII/331/21 

Rady Miasta Poręba z dnia 20 grudnia 2021 roku. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Poręba na 2024 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 

 
Przewodnicząca Rady Miasta ogłosiła półgodzinną przerwę techniczną w obradach na 
zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/222/20 Rady 
Miasta Poręba z dnia 28 września 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia 
wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
wysokości stawki tej opłaty oraz stawki opłaty podwyższonej, zmienionej uchwałą nr 
XXXII/331/21 Rady Miasta Poręba z dnia 20 grudnia 2021 roku.  

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra wraz z Panią Poseł Barbarą Dolniak udali się 
do Sali koncertowej celem zobaczenia postępów prac remontowych. 
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Po przerwie Przewodnicząca Rady sprawdziła quorum. 

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że w 
obradach uczestniczy 15 radnych. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż podczas przerwy projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XX/222/20 Rady Miasta Poręba z dnia 28 września 2020 roku w 
sprawie wyboru metody ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty oraz stawki opłaty 
podwyższonej, zmienionej uchwałą nr XXXII/331/21 Rady Miasta Poręba z dnia 20 
grudnia 2021 roku został zamieszczony w systemie eSesja, radni zapoznali się z jego 
treścią. 

Głos zabrała Radna Jolanta Łakomska, poinformowała, że w w/w sprawie odbyło się 
tylko jedno wspólne spotkanie z radnymi, na którym nie wyjaśniono wszystkich 
kwestii. Powiedziała również, że konsultacje społeczne w sprawie w/w projektu 
zostały przeprowadzone nieprawidłowo. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:24:46). 

Przewodnicząca Rady Miasta powiedziała, że w tym punkcie obrad głosowanie nie 
dotyczy przyjęcia projektu uchwały, a jedynie dodania projektu do porządku obrad. 
Dyskusja nad treścią projektu odbędzie się w odpowiednim punkcie posiedzenia. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:25:23). 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że zgodnie z regulaminem może 
w każdej chwili zgłosić wniosek formalny o dodanie projektu uchwały. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XX/222/20 Rady Miasta Poręba z dnia 28 września 2020 roku w sprawie wyboru 
metody ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty oraz stawki opłaty 
podwyższonej, zmienionej uchwałą nr XXXII/331/21 Rady Miasta Poręba z dnia 20 
grudnia 2021 roku .  
Wyniki głosowania 
ZA : 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof Hamerlik, Kamil 
Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jarosław Machura, Paweł Mazur, 
Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Marek Wystrychowski 
PRZECIW (3) 
Wioletta Drabek, Jolanta Łakomska, Tomasz Stefan 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekty dodanych uchwał będą zapisane w 
porządku obrad po zmianach w bloku uchwał pod nr 3.e., 3.f., 3.g., 3.h. 
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Porządek obrad po zmianach: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie protokołu z IV sesji Rady Miasta Poręba. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) powierzenia Burmistrzowi Miasta Poręba uprawnień w zakresie wprowadzenia 
opłat za korzystanie z miejskich toalet publicznych w Porębie oraz ustalania 
wysokości opłat i sposobu ich poboru 
b) wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie służebnością gruntową, polegającą na 
prawie przechodu i przejazdu przez nieruchomość, stanowiącą własność Gminy 
Poręba, oznaczoną jako działka nr 5223/11 z obrębu ewidencyjnego Poręba 
c) uchylenia uchwały Nr V/39/19 Rady Miasta Poręba z dnia 25 lutego 2019r. w 
sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych Radnych 
Miasta Poręba 
d) zasad przyznawania i wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych 
radnych Rady Miasta Poręba  
e) skargi na Burmistrza Miasta Poręba 

f) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy 
dzierżawy 
g) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok 
h) zmiany uchwały nr XX/222/20 Rady Miasta Poręba z dnia 28 września 2020 roku w 

sprawie wyboru metody ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty oraz stawki opłaty 

podwyższonej, zmienionej uchwałą nr XXXII/331/21 Rady Miasta Poręba z dnia 20 

grudnia 2021 roku 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje Radnych i zapytania Mieszkańców. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 

 

2. Zatwierdzenie protokołu z IV sesji Rady Miasta Poręba 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poinformowała, że protokół z IV Sesji 
Rady Miasta Poręba, która odbyła się w dniu 30 września 2024 roku został 
udostępniony Radnym w systemie eSesja w dniu 18 października 2024 roku, był też 
wyłożony w Biurze Obsługi Rady Miasta.  

Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia protokołu z IV sesji Rady Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 



Strona 7 z 18 

 

Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 
 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) powierzenia Burmistrzowi Miasta Poręba uprawnień w zakresie 
wprowadzenia opłat za korzystanie z miejskich toalet publicznych w 
Porębie oraz ustalania wysokości opłat i sposobu ich poboru 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta Poręba uprawnień w 
zakresie wprowadzenia opłat za korzystanie z miejskich toalet publicznych w Porębie 
oraz ustalania wysokości opłat i sposobu ich poboru.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof Hamerlik, Kamil 
Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, 
Aleksandra Sadowska 
PRZECIW (4) 
Wioletta Drabek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Tomasz Stefan 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Wystrychowski 
 
Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/47/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

 
b) wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie służebnością gruntową, 
polegającą na prawie przechodu i przejazdu przez nieruchomość, 
stanowiącą własność Gminy Poręba, oznaczoną jako działka nr 5223/11 z 
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obrębu ewidencyjnego Poręba 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie służebnością 
gruntową, polegającą na prawie przechodu i przejazdu przez nieruchomość, 
stanowiącą własność Gminy Poręba, oznaczoną jako działka nr 5223/11 z obrębu 
ewidencyjnego Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 

Uchwała została podjęta 15 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/48/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

c) uchylenia uchwały Nr V/39/19 Rady Miasta Poręba z dnia 25 lutego 
2019r. w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych Radnych Miasta Poręba 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr V/39/19 Rady Miasta Poręba z 
dnia 25 lutego 2019r. w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych Radnych Miasta Poręba.  
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Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 

Uchwała została podjęta 15 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/49/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

 
d) zasad przyznawania i wysokości diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych radnych Rady Miasta Poręba 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych Rady Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof Hamerlik, Kamil 
Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, 
Aleksandra Sadowska, Marek Wystrychowski 
PRZECIW (4) 
Wioletta Drabek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Tomasz Stefan 
 
Uchwała została podjęta 11 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/50/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 
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e) skargi na Burmistrza Miasta Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 25.10.2024r. 

 

Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:38:22). 
 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 
Uchwała została podjęta 15 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/51/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

 
f) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej 
umowy dzierżawy 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że temat był omawiany na komisjach stałych 
Rady Miasta, natomiast projekt uchwały został wysłany radnym w dniu 25.10.2024r. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 
dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy.  
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Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
 
Uchwała została podjęta 15 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/52/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

 

g) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 25.10.2024r. 

Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha omówiła projekt uchwały. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:41:43). 
 
Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, z jakiej puli pieniędzy nastąpi zwiększenie 

wydatków. 

Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha odpowiedziała, że gmina otrzymała 

wyrównanie z ministerstwa z tytułu utraconych dochodów (tzw. kroplówka finansowa 

z przeznaczeniem na wydatki bieżące). 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:50:18). 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Wioletta Drabek, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof 
Hamerlik, Kamil Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Jolanta Łakomska, 
Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, Tomasz 
Stefan, Marek Wystrychowski 
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Uchwała została podjęta 15 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/53/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

 

h) zmiany uchwały nr XX/222/20 Rady Miasta Poręba z dnia 28 września 

2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 

tej opłaty oraz stawki opłaty podwyższonej, zmienionej uchwałą nr 

XXXII/331/21 Rady Miasta Poręba z dnia 20 grudnia 2021 roku 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba omówiła projekt uchwały. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:54:16). 
 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radna Jolanta Łakomska zgłosiła następujące zarzuty do procedowanego projektu 

uchwały: 

- brak kolejnego spotkania w sprawie w/w stawki; 
- brak odnalezienia brakujących deklaracji od mieszkańców; 
- miejsce umieszczenia na stronie internetowej BIP Poręba informacji o konsultacjach 
społecznych. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:58:33). 
 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba odniosła się do kwestii ilości 
osób w deklaracjach oraz konsultacji społecznych. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:00:55). 
 
Radna Jolanta Łakomska powiedziała, że w stawkę 36,60 zł/osobę był wliczony koszt 
zakupu samochodu przez MPWiK. Samochód został spłacony, co powinno zmniejszyć 
koszty. Radna dodała, że gmina może dopłacić do gospodarki odpadami za jeden 
miesiąc (grudzień). 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że wg wyliczeń stawka za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi powinna wynosić 44,80zł/osobę. Ponieważ 
jest to kwota nieakceptowalna przez społeczeństwo, zaproponowano podniesienie 
stawki o poziom inflacji, do kwoty 40,77 zł./osobę. W tej sytuacji gmina będzie 
dopłacać do gospodarki odpadami. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:06:13).  
 
Przewodnicząca Rady Miasta dodała, że kwestia stawki była omawiana jeszcze 
dwukrotnie na posiedzeniach komisji stałych, w których mógł uczestniczyć każdy 
radny. 
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Radna Jolanta Łakomska zapytała o przyczynę podnoszenia stawki przez przetargiem 
oraz o wynik finansowy spółki MPWiK po trzech kwartałach 2023 roku. 
 
Prezes MPWiK Tomasz Turek poinformował, iż na spotkaniu z radnymi została 
przedstawiona prezentacja z dokładnymi wyliczeniami. Wyjaśnił również, że nie ma 
przy sobie dokumentacji finansowej spółki. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:11:14). 
 
Radna Jolanta Łakomska złożyła wniosek formalny o przerwę w posiedzeniu celem 
zapoznania się z opinią mieszkańców na temat procedowanej uchwały. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:19:20). 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba powiedziała, że nie widzi takiej potrzeby, 

ponieważ żaden mieszkaniec nie zabrał głosu w konsultacjach społecznych. 

Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran powiedziała, że rozmowy na temat stawki za 

gospodarowanie odpadami trwały ponad miesiąc.  

Radna Jolanta Łakomska zapytała o obowiązujący regulamin Rady Miasta Poręba. 

Głos zabrał Radca Prawny Michał Szachnitowski. Powiedział, że jest jeden tekst 
regulaminu, wielokrotnie zmieniany.  
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:23:26). 

W związku z wnioskiem formalnym Radnej Jolanty Łakomskiej przystąpiono do 

głosowania w sprawie podzielenia sesji na dwa posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: 
wniosku formalnego w sprawie podzielenia sesji na dwa posiedzenia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 5, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Wioletta Drabek, Elżbieta Kołodziej, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Tomasz 
Stefan 
PRZECIW (10) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof Hamerlik, Kamil 
Janikowski, Mariusz Kołton, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, Aleksandra Sadowska, 
Marek Wystrychowski 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Poręba poinformowała, iż w związku z wynikiem 
głosowania obrady będą kontynuowane. Przystąpiono zatem do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/222/20 Rady Miasta Poręba z 
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dnia 28 września 2020 roku w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 
tej opłaty oraz stawki opłaty podwyższonej, zmienionej uchwałą nr XXXII/331/21 
Rady Miasta Poręba z dnia 20 grudnia 2021 roku.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof Hamerlik, Kamil 
Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Paweł Mazur, Mariola Pałasz, 
Aleksandra Sadowska, Marek Wystrychowski 
PRZECIW (4) 
Wioletta Drabek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Tomasz Stefan 
 
Uchwała została podjęta 11 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod V/54/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

 

 

Przewodnicząca poinformowała, iż sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej. 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do sprawozdania. 

Radny Jarosław Machura zadał następujące pytania: 

• W celu jakiego dofinansowania odbyto delegację do Perły Jury w dniu 
28.08.2024r.? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:27:12). 

• Prośba o rozwinięcie tematu spotkania z firmą Veolia w dniu 
03.09.2024r. 
Wyjaśnień udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:27:45). 

• W jakim celu odbyło się spotkanie z Panią Menager Zespołu Pieśni i 
Tańca Śląsk w dniu 16.09.2024r. 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:28:40). 

• Czego dotyczyły dwa spotkania z Prezesem SIM Zagłębie Sp. z o.o. 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:29:53). 
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• Co było przedmiotem spotkania w dniu 16.09.2024r. z Panią 
Komendant Straży Granicznej? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:31:01). 
 
 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra uzupełnił sprawozdanie międzysesyjne o 

kolejne tematy: 

• 21.10.2024r. – udział u posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej, udział w spotkaniu w 

Klubie Senior+;  

• 22.10.2024r. – udział w targach pracy organizowanych przez Powiatowy 

Urząd Pracy w Zawierciu; udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki 

Miejskiej i Ochrony Środowiska; 

• 24.10.2024r. – udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

spotkanie z zarządcami wspólnot oraz władzami SIM Zagłębie Sp. z o.o. 

w kwestii organizacji ruchu przy planowanej inwestycji; 

• 25.10.2024r. – udział w spotkaniu Śląskiego Związku Gmin i Powiatów 

w gminie Toszek w sprawie dofinansowania samorządów; 

• 26.10.2024r. – udział w obchodach 60-lecia istnienia Koła Łowieckiego 

„Ryś”. 

 

Radna Jolanta Łakomska zapytała o cel delegacji do Zakładu Karnego w Wojkowicach 

w dniu 02.10.2024r. 

 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział o udanej współpracy z Zakładem 

Karnym oraz planach zmiany jego adresu z Ciągowic na Porębę. 

 

 

5. Interpelacje Radnych i zapytania Mieszkańców 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poprosiła radnych o przedstawienie 

swoich interpelacji i zapytań.  

Interpelację przedstawili: 

1. Radna Wioletta Drabek w sprawie ogrodzenia placu zabaw przy ul. 
Nowowiejskiej oraz naprawę terenu zrytego przez dziki. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:45:47). 

2. Radny Jarosław Machura w sprawie udzielenia informacji, ile środków 
pieniężnych i na jakie cele i zadania wpłynęło do miasta w ostatnim roku, z 
jakich źródeł. 
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(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:46:12). 
3. Radny Tomasz Stefan w sprawie zatrudnienia młodzieży w okresie letnim oraz 

braku oświetlenia na tzw. „Krupówkach”. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:46:35). 

4. Radna Jolanta Łakomska w sprawie konieczności wymiany ogrodzenia placu 
zabaw na Kierszuli, odpowiedzi na interpelację dotyczącą schroniska „Psia 
Kostka”, postawienia znaku drogowego ostrzegawczego przy ul. Armii 
Krajowej w okolicy przejścia dla pieszych, wykonania chodnika przy ul. Armii 
Krajowej (od przejścia dla pieszych do przystanku), inwestycji budowy placu 
miejskiego tzw. Agory. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 01:47:15). 
 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odniósł się do słów Radnej Jolanty 
Łakomskiej mówiąc, iż nie rozmawiał z żadną dziennikarką Kuriera Zawierciańskiego 
na temat inwestycji budowy placu miejskiego. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, aby interpelacje przekazać drogą elektroniczną 
na adres mailowy Biura Rady Miasta, natomiast wersję papierową złożyć w siedzibie 
Urzędu Miasta Poręba. 

 

 

6. Sprawy różne 

 

Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej przedstawiła korespondencję, jaka wpłynęła do 

Rady Miasta: 

 

W dniu 26 września 2024 roku: 
 
- wpłynęło ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach rozstrzygnięcie 
nadzorcze dot. stwierdzenia nieważności uchwały nr III/39/2024 (sygn. RKPE 3340); 
- wpłynęło ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach rozstrzygnięcie 
nadzorcze dot. stwierdzenia nieważności uchwały nr III/31/2024 (sygn. RKPE 3341). 
 
W dniu 30 września 2024 roku: 
 
- wpłynęła skarga na Burmistrza Miasta Poręba (sygn. RKP 2509) 
 
W dniu 7 października 2024 roku: 
 
- wpłynęło ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach wszczęcie 
postępowania nadzorczego dot. stwierdzenia nieważności uchwały nr IV/44/2024 
(sygn. RKPE 3514) 
 
W dniu 9 października 2024 roku: 
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- wpłynęło pismo od Burmistrza Miasta Zakopane w sprawie wsparcia petycji dot. 
podjęcia inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony 
Środowiska oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007r. w sprawie 
warunków, jakie powinna spełniać miejscowość, której można pobierać opłatę 
miejscową.  
 
W dniu 9 października 2024 roku: 
 
- wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego (sygn. RKPE 
3684) w sprawie opinii do projektu audytu krajobrazowego województwa śląskiego. 
 
W dniu 24 października 2024 roku: 
- wpłynęło pismo z Komendy Powiatowej Policji w Zawierciu (sygn. RKP 2793) w 
sprawie nagrań i protokołów z sesji. 
 
 

KOMUNIKATY: 

 

Posiedzenia Komisji Termin Godzina Tryb/Miejsce 

Komisja Rewizyjna 
 

18.11.2024 
(poniedziałek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej 
 

18.11.2024 
(poniedziałek) 

 

13:00 
 
 

MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Gospodarki i 
Ochrony Środowiska 

19.11.2024 
(wtorek) 

13:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji 

21.11.2024 
(czwartek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Sesja Rady Miasta  25.11.2023 
(poniedziałek) 

09:00 MOK w Porębie – sala 
konferencyjna 

 

Radna Agnieszka Ajchenlaub odniosła się do swojej interpelacji, złożonej podczas 

wrześniowej sesji. Podziękowała za udostępnienie parkingu znajdującego się na 

terenie należącym do szkoły dla osób korzystających popołudniami z hali sportowej. 

Radna poprosiła dodatkowo o poinformowanie tych użytkowników o możliwości 

korzystania z parkingu szkolnego. 

 

Radny Jarosław Machura zwrócił się z prośbą do Radnych Powiatu Zawierciańskiego 

o informację na temat nastawienia obecnych władz powiatu do przekazania ulicy 

Niweckiej i Baśniowej w zasób dróg powiatowych. 

 

Radny Powiatu Zawierciańskiego Karol Hadrych odpowiedział, iż temat ten był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 
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Podkreślił, iż po zakończeniu inwestycji dot. budowy obwodnicy będą podjęte 
działania polegające na przekazaniu w/w dróg w struktury powiatu, jednak jest to 
uzależnione od środków finansowych. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 02:05:09). 
 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poinformował, że z uwagi na rozmowy z 

Zakładem Karnym na temat utworzenia drogi dojazdowej do zakładu, Gmina jest 

chętna przejąć ul. Chopina w zamian za przekazanie ulicy Niweckiej i Baśniowej. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 02:06:19). 

 

Radna Jolanta Łakomska wróciła do temat regulaminu Rady Miasta Poręba pytając, 

czy znajdujący się na stronie BIP tekst jednolity jest obowiązujący. 

 

Radca Prawny Michał Szachnitowski odpowiedział, że posługuje się pierwotnym 

tekstem regulaminu, który był wielokrotnie zmieniany. 

(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 02:11:11). 

 

Radna Jolanta Łakomska powiedziała, że złożyła podczas posiedzenia wniosek 

formalny, który powinien zostać poddany głosowaniu. 

 

Radca Prawny Michał Szachnitowski odpowiedział, że wniosek w sprawie podzielenia 

posiedzenia był głosowany przez radnych. 

 

7. Zamknięcie sesji 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów 

porządku obrad – zamknęła obrady V sesji Rady Miasta Poręba IX kadencji. 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

 

Elżbieta Kołodziej 

 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się 

w Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-video: 

https://esesja.tv/transmisja/59383/nagranie.htm 

 

 


